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Prišla jar a vôňa vzduchu,
pripomína kvetov lúku.
Odkladáme rukavice,
čiapky, teplé nohavice!



9. Verejné zasadnutie OZ – 28.11.2019
 Zasadnutie otvoril a prítomných privítal 
starosta obce Mgr. Peter Tomko.  Informoval 
prítomných, že uznesenia z predošlého zasadnu-
tia OZ sú plnené priebežne. Starosta obce v ďal-
šom bode predložil poslancom Správu o výchov-
no-vzdelávacej činnosti ZŠ za šk. r. 2018/2019, 
nakoľko sa riaditeľka Mgr. Blanka Boboková 
z účasti na OZ ospravedlnila. Správu o výchov-
no-vzdelávacej činnosti MŠ za šk. r. 2018/2019 
predniesla poslancom riaditeľka PaedDr. 
Adriana Luteranová. Tiež odpovedala na otázky 
a pripomienky prítomných poslancov a občanov. 
Poslanec Jurek navrhol rozšíriť terajšiu MŠ, 
nakoľko je táto budova na tento účel určená. 
Poslanec Ing. Petro konštatoval, že je záujem 
o MŠ a je potrebné zriadiť viac tried v terajšej 
budove MŠ. Poslanec Tomko navrhol stretnutie 
tripartity – obce, Gr.- katolíckej farnosti a Gr. 
-katolíckeho biskupstva. Po uzavretí témy MŠ 
starosta obce predložil poslancom vizualizáciu 
budovy novej lekárne. Zasadnutia sa zúčastni-
la aj PharmDr. Tatiana Šimanská a požiadala 
o možnosť vystúpenia v tomto bode a zároveň 
predložila poslancom nový geometrický plán vy-
hotovený podľa požiadaviek OZ. Poslanci prija-
li uznesenie , v ktorom súhlasili s odpredajom 
pozemku  na výstavbu lekárne. V ďalšom bode 
programu boli poslanci oboznáme-
ní s rozpočtovým opatrením, kto-
ré poslancom predniesla a vysvetlila 
Mgr. Katarína Golodžejová účtovníčka obce. 
Poslanec Golodžej uviedol, že si vyžiadal 
faktúru za rekonštrukciu hasičskej zbrojnice 
a sú tam vyfakturované veci, ktoré neboli do-
dané. Starosta obce uviedol, že ak má takéto 
podozrenie predvolá uvedenú firmu aj za účas-
ti p. Golodžeja a skontrolujú stavbu. Poslanec 
Jurek vyslovil názor, že nasvietenie budovy 
obecného úradu pôsobí rušivo. Zároveň uviedol, 
že nie je funkčné nasvietenie Gr.-katol. kostola. 
V ďalšom bode bola poslancom predložená 
žiadosť Rímskokatolíckej farnosti Drienov 
o finančný príspevok na renováciu ozvučenia 
v kostole. Poslanci odsúhlasili príspevok vo výš-
ke 6000,-€. Poslanci spolu s pozvánkou obdržali 
aj návrh rozpočtu na rok 2020. Na pripomien-
ky odpovedal starosta obce a účtovníčka Mgr. 
Golodžejová. Starosta obce predniesol ďalej 
žiadosť spoločnosti Ľudmila, n.o. Drienov o po-
skytnutie finančného príspevku, nakoľko sú 
v tomto zariadení umiestnení aj občania obce 
Drienov. Starosta navrhol, aby sociálna komisia 
preverila v zariadení o akú finančnú výpomoc 
by išlo. Ďalej bol prednesený návrh finančnej 
a sociálnej komisie na jednorazovú výpomoc 
pre občanov obce. Žiadosť o výpomoc doručila 
aj riaditeľka CZUŠ pre pobočku Drienov. Táto 

žiadosť bude prerokovaná pri schvaľovaní 
rozpočtu na rok 2020. V ďalšom bode bol po-
slancom prednesený návrh na odkúpenie 
pozemkov na ul. Revolučnej na realizáciu 
miestnej komunikácie. Poslanci túto kúpu 
odsúhlasili v cene 10,-€/m². Poslanci na 
tomto OZ prerokovali aj návrhy VZN obce o dani 
z nehnuteľnosti, o miestnych daniach na úze-
mí obce, o miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady, o nakladaní 
s komunálnym odpadom na území obce, o urče-
ní školského obvodu základnej školy zriadenej 
obcou, o určení miesta a času zápisu dieťaťa 
na plnenie povinnej školskej dochádzky 
v základnej škole zriadenej obcou, o financo-
vaní materskej školy a školského zariadenia 
zriadených obcou, o určení výšky mesačného 
príspevku v materskej škole a v školskom za-
riadení zriadených obcou a o vyhradení miest 
a stanovení podmienok na umiestňovanie voleb-
ných plagátov na verejnom priestranstve obce. 
Žiadosť o poskytnutie priestorov na posilňovňu 
predniesol p. Šimčák a p. Botoš. Poslanci sa vyja-
drili, že obec nemá t. č. vhodné priestory vhodné 
na tento účel. Pán Domanič z ul. Májovej vystúpil 
ohľadne melioračného kanála na ul. Májovej. 
Vraj je už situácia neúnosná. Starosta konšta-
toval, že bol opätovne zaslaný list na Hydrome-
liorácie, š.p. a nedostali sme žiadnu odpoveď. 
P. Porvažník informoval o činnosti Futbalového 
klubu v Drienove. Starosta obce v závere poďa-
koval prítomným za účasť a zasadnutie ukončil.

10. Verejné zasadnutie OZ – 16.12.2019
 Zasadnutie otvoril a prítomných privítal 
starosta obce Mgr. Peter Tomko. Následne dal 
poslancom na odsúhlasenie program OZ. Hneď 
v úvode privítal p. Regínu Sokolovú, ktorej na zá-
klade uznesenia OZ odovzdal ďakovný list za 55 
rokov aktívnej činnosti v spoločenských organi-
záciách obce. P. Sokolová poďakovala za ocene-
nie, oboznámila prítomných so svojou činnosťou 
a zároveň oznámila, že ukončila svoju funkciu 
ako vedúca FS Drienka. Jej nástupkyňou sa stala 
p. Marta Kazimírová. Starosta ďalej konštatoval, 
že uznesenia z predošlého zasadnutia sú plne-
né priebežne. Na predchádzajúcom OZ poslanci 
prejednávali návrhy VZN obce Drienov. Na pri-
pomienky k týmto VZN odpovedala p. Demeko-
vá. Po diskusii poslanci schválili predložené VZN. 
V ďalšom bode vystúpila Mgr. Golodžejová, kt. 
predložila rozpočet obce Drienov na rok 2020 
s výhľadom na roky 2021 a 2022. Následne dostal 
slovo hlavný kontrolór obce JUDr.Franko, ktorý 
predniesol stanovisko hlavného kontrolóra k ná-
vrhu rozpočtu obce Drienov na rok 2020 a pro-
gramového rozpočtu obce na roky 2021 a 2022, 
a odporučil OZ schváliť návrh rozpočtu. Ná-
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sledne poslanci schválili predložený rozpočet. 
Starosta obce ďalej predniesol poslancom návrh
na schválenie uznesenia na výkup pozemkov na 
ul. Revolučnej na výstavbu miestnej komunikácie 
v cene 10,-€/m² od ďalších občanov. Poslanec 
Jurek predložil zápisnicu zo zasadnutia finan-
čnej a sociálnej komisie z dňa 4.12.2019, kde 
uviedol, že po návšteve neziskovej organizácie 
Ľudmila Drienov ekonómka uvedeného zariade-
nia predloží návrh finančného príspevku a tento 
sa následne prerokuje na OZ. Tiež doplnil zoznam 
občanov na schválenie finančnej výpomoci. 
Poslankyňa Mgr. Tomčová navrhla, aby sa člen-
kami sociálnej komisie boli aj terénno-sociálne 
pracovníčky, ktoré poznajú sociálne odkáza-
ných občanov v obci a pravidelne sa s nimi stre-
távajú. Starosta obce poprosil poslancov, aby 
mohli vystúpiť občania obce. Ako prvý vystúpil 
p. Bujňák z ul. Záhradnej, ktorý žiadal 
o vysypanie kameňov od prechodového chod-
níka smerom k ul. Kvetnej. Ďalej sa informoval 
p. Šoltys ohľadom výstavby cesty na ul. Kvetnej. 
Starosta odpovedal, že z hornej strany ul. Kvet-
nej je už časť pozemkov odkúpená na cestu, 
je vo výhľadovej časti územného plánu. Posla-
nec Ing. Petro navrhol starostovi zabezpečenie 
projekcie z dôvodu, aby sa poslancom mohli 
lepšie priblížiť pozemky, resp. časti obce, kt. sú 
prejednávané. Ďalej vystúpil p. Stanislav Jurek 
a kritizoval realizáciu rekonštrukcie hasičskej 
zbrojnice, vyššiu sumu, farbu fasády a že neve-
del čo sa vlastne bude robiť. Starosta obce mu 
odpovedal, že mal k nahliadnutiu projektovú 
dokumentáciu, kde bolo všetko uvedené, 
dokonca aj farba fasády. Poslanec Lendel 
uviedol, že po oprave starých šatní zateká na 
budovu kynologického klubu. Poslanec Vaľko 
za FK uviedol, že p. Holovič, ktorý je PN tam 
pošle niekoho, aby to opravil. P. Tomčo upozor-
nil, že na novopostavenom pódiu na ihrisku nie 
je urobený zvod dažďovej vody a severná stra-
na je už vlhká. Poslanec Jurek navrhol, aby bolo 
na účet mesta Prešov poslaných 1000,-€ na po-
moc občanom postihnutých výbuchom bytovky 

na Mukačevskej ulici. Poslanci s týmto návrhom 
súhlasili a peniaze budú na tento účet poslané. 
Poslanec Jurek navrhol, aby bol o jeden vývoz 
skla v roku naviac. Ďalej podotkol, že je potreb-
né riešiť rozšírenie MŠ. Poslanec Kolesár navr-
hol, aby sa poslanci dohodli na pláne zasadnutí 
OZ. Poslanec Ing. Petro navrhol, aby bol urobe-
ný plán práce OZ. Poslankyňa Mgr. Tomčová na-
vrhla, aby bol urobený harmonogram zasadnutí 
OZ, nakoľko plán práce OZ, je plánom prácejed-
notlivých komisií a tento by si mali vypracovať 
jednotlivé komisie. Následne poslanci odsú-
hlasili, že starosta obce má za úlohu pripraviť 
harmonogram zasadnutí OZ na rok 2020. Ďalej 
poslanec Ing. Petro vytkol, že nie je vždy všet-
ko uvedené v zápisnici. Na posledných dvoch 
OZ hovoril o čiernej stavbe RD na konci ul. Re-
volučnej – Ing. Piatková. Starosta predložil po-
slancom územný plán, aby si pozreli konkrétny 
pozemok a prístup k tomuto pozemku. Poslanec 
Ing. Petro navrhol, aby nebolo vydané stavebné 
povolenie, pokiaľ nebude vysporiadaná prístu-
pová cesta a odpredaj pozemku na prepojenie 
ul. Revolučnej so záhradami /nová komuniká-
cia/. Poslanci sa dohodli na mimoriadnom za-
sadnutí OZ, ktoré sa uskutočni 19.12.2019 za 
účasti dotknutých stavebníkov. Poslanec Ing. 
Petro navrhol prijať uznesenie o nevydaní sta-
vebného povolenia, pokiaľ nebude vysporiada-
né vlastníctvo pozemkov na prístupovú cestu 
v zmysle územného plánu obce Drienov. Starosta 
v závere poďakoval všetkým za účasť a OZ ukončil.

11. Verejné zasadnutie OZ – 19.12.2019
 Zasadnutie otvoril a prítomných priví-
tal starosta obce. Oboznámil prítomných s pro-
gramom a ospravedlnil Ing. Piatkovú, ktorá je 
s manželom odcestovaná. Jediným bodom pro-
gramu bolo zriadenie hasičskej jednotky DHZ 
obce Drienov. Starosta obce predložil poslan-
com zriaďovaciu listinu DHZ obce Drienov, ktorú 
následne poslanci jednohlasne schválili. Staros-
ta poďakoval prítomným za účasť a zasadnutie 
ukončil.     



 Symbolika jesene je tradične spojená so seniormi a október ako Mesiac úcty k starším si pri-
pomíname už takmer 3 desaťročia. Organizácia Spojených národov ho vyhlásila so zámerom upo-
zorniť na postavenie a problémy staršej generácie, oceniť jej prínos, znalosti a skúsenosti, pouká-
zať na rovnosť postavenia a dôstojnosť starších ľudí. Snaha o zlepšovanie kvality ich života nemá 
zostať iba témou diskusií. Práve aktivity rôzneho charakteru sú priestorom, aby sa odborné po-
znatky a životné skúsenosti pretavili do reality. V piatok popoludní 18. 10. 2019 sa stretli deti na-
šej ZŠ vs. seniori  na multifunkčnom ihrisku pri škole, aby si spoločne zašportovali a zasúťažili. 
S podobným zámerom 28. októbra 2019 žiačky tanečného krúžku Drienka pod vedením pani učiteľ-
ky Rjapošovej vystúpili s pestrým programom v Centre sociálnych služieb sv. Márie a na stretnutí 
Únie žien v Drienove. Teší nás, že sme ich mohli potešiť, a tak im azda trochu spríjemnili a presvetlili 
chvíle všedného dňa. Veríme, že naša spolupráca nebola posledná a tešíme sa na ďalšie stretnutia.

Medzinárodný deň školských knižníc (MDŠK) 
prvý raz vyhlásila Dr. BlancheWoolls, prezident-
ka Medzinárodnej asociácie školského knihovníctva, 
v roku 1999. Odvtedy sa uskutočňuje každoročne 
štvrtý októbrový pondelok. Tohoročnou témou Med-
zinárodného dňa školských knižníc bolo: „Inšpiru-
júci žiaci, tvorivá myseľ: 145. výročie narodenia 
Jozefa Gregora Tajovského“. A že sme teda boli in-
špirujúci, o tom sa mohol presvedčiť každý práve 
v spomínaný 28. október aj v pries-
toroch našej školy, kde to „vrelo“ už 
od rána. Po príchode do školy čakala našich žiakov „malá“ 
oslava pri príležitosti narodenín, ktoré v daný deň oslavu-
je každá školská knižnica, teda aj tá naša. Chutné muffin-
ky a teplé kakao ako nerozluční priatelia každého čitateľa 
čakali na prichádzajúcich žiakov. V daný deň bola knižnica 
otvorená počas každej prestávky a vzhľadom na MDŠK sa 
dvere školskej knižnice zatvorili až o 16:00. Členovia krúž-
ku Mladý knihovník zapísali a preukazom vyzbrojili kaž-
dého nového čitateľa. Počas piatej vyučovacej hodiny sa 
v priestoroch dolnej chodby začalo odvíjať hneď niekoľko 
zaujímavých príbehov v podaní žiakov prvého stupňa, 
ktorí v priebehu celého týždňa pracovali na výtvarných 
i textových spracovaniach života i diela obľúbenej Márie 
Ďuríčkovej. Súčasťou MDŠK sa stalo aj amatérske diva-
dlo v podaní žiakov 9. ročníka. Vďaka ich odvahe sme 
v daný deň mohli na našich chodbách či na vyučova-
ní stretnúť Máriu Ďuríčkovú, Jozefa Gregora Tajovského 
a Vojtecha Zamarovského. Súčasťou vyučovania v jednot-
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livých ročníkoch sa stalo „komorné divadlo“ v podaní 
S. Horvátha, M. Fialku a M. Vaľka, ktorí svojským spô-
sobom prerozprávali i stvárnili životné príbehy daných 
velikánov, ktorých významné životné jubileá si pripomí-
name práve tento rok. 100 rokov uplynulo od narodenia 
jednej z najvýznamnejších autoriek literatúry pre deti 
a mládež - Márie Ďuríčkovej.  Pred 145 rokmi sa v Ta-
jove narodil  prozaik a dramatik slovenského literárne-
ho realizmu: Jozef Gregor Tajovský. Sté výročie svojho 
narodenia by tento rok oslávil aj spisovateľ a historik 
v jednej osobe – Vojtech Zamarovský, ktorý dokázal pri-
am nemožné - urobil históriu čitateľnou pre veľké masy 
ľudí.  Tieto, ale i  iné zaujímavosti sme sa dozvedeli i nau-
čili neobvyklým, no určite zapamätateľným spôsobom.

medZinárodný deň školských knižníc



Počuli ste nás aj vy? V utorok 19. novembra 2019 
sme dali našim múrom a ušným bubienkom tak tro-
cha zabrať. Naša škola sa totiž zapojila do ďalšie-
ho ročníka tzv. Bubnovačky – aby bolo deti lepšie 
počuť. O čo vlastne ide? Bubnovačka je celosloven-
ská akcia, ktorá sa v tomto roku dočkala svojho 6. 
ročníka a jej cieľom je upozorniť na problematiku 
násilia páchaného na deťoch. Bubnovačka má upo-
zorniť hlučnou formou na to, že nemáme ostať ti-
cho. Ticho nás pred násilím neochráni, nič tichom 
nevyriešime. Preto bubnujeme – aby sme vedeli, 
že nemáme ostať ticho, ale musíme sa ozvať a v 
prípade potreby požiadať o pomoc. V škole máme 
možnosť využiť aj schránku dôvery, ktorú má svoje 
stabilné miesto v školskej šatni. Žiaci našej školy sa 
jej môžu kedykoľvek zdôveriť. Ak budeme poznať 
problém a vedieť, komu treba pomôcť, určite ne-
ostane nikto so svojím problémom sám. A prečo 
práve tento deň - 19. november? Pretože 18. no-
vember sa stal Európskym dňom ochrany detí pred 
sexuálnym vykorisťovaním a sexuálnym zneužíva-
ním, 19. november je Svetovým dňom prevencie tý-
rania a zneužívania detí a 20. november je Svetovým 
dňom detí, ktorý bol vyhlásený organizáciou UNICEF 
na pripomínanie si prijatia Dohovoru o právach die-
ťaťa. Dúfame, že okrem zábavy, ktorú sme počas 
bubnovania zažili, sme si aj vedomí hĺbky významu 
tejto akcie. Preto veríme, že z našich detí nikto ne-
ostane ticho a ak bude treba, budeme ho počuť.

Tohtoročný jesenný regionálny deň sa niesol v duchu 
spoznávania susedných obcí a okolia obce Drienov. 
Žiaci jednotlivých tried mali rozdelené úlohy rôzneho 
zamerania. Chlapci deviateho ročníka strúhali kapus-
tu a pripravovali ju na zimné uskladnenie. Spracovali 
ju  ako chrenovú kapustu, ktorá je známa i ostat-
ným Drienovčanom  z predaja na vianočných trhoch. 
Ako osvedčený domáci liek sa stratila z pultov veľmi 
rýchlo, čo nás, samozrejme, veľmi teší. Ôsmaci pri-
pravili mapu Prešovského okresu, kde vyznačili po-
horia, rieky, hrady, cesty, železnice a samozrejme aj 
obce. Ostatné triedy zhotovili informačné bulletiny o 
obciach Petrovany, Lemešany, Ličartovce a Šarišské 
Bohdanovce. Z nich sme sa dozvedeli polohu, počet 
obyvateľov, ich prímenia, služby v obci a i. Štvrtáci 
vytvorili časovú os  s údajmi o prvých  zmienkach spo-
menutých obcí. Mladší žiaci vyrobili z erbov jednotli-
vých obcí leporelo, pexeso a puzzle. O občerstvenie 
pre nás všetkých sa postarali najstarší žiaci pod vede-
ním vedúcej školskej jedálne. Pripravili domáce zdra-
vé nátierky, ovocné  a zeleninové šaláty a banánovú 
bábovku. Pochutnal si každý. Dievčatá ôsmeho a de-
viateho ročníka piekli vianočné medovníčky.  V závere 
akcie v priestoroch dolnej chodby chlapci ôsmeho roč-
níka vystavili spoločné dielko dňa - 3D mapu Prešov-
ského okresu. Ostatné triedy počas prezentácie prác 
dopĺňali informácie priamo do mapy, a tak ju spoločne 
skompletizovali. Žiaci našej školy počas tohto projek-
tového dňa  mali možnosť rozšíriť si svoje obzory 
z vlastivedy, prírodovedy, dejepisu a iných predme-
tov. Ďakujeme a tešíme sa na jarný regionálny deň.

Počuli ste ten buchot, ktorý sa z ničoho nič ozval drienovským chotárom v piatok 20. 12. 2019 v do-
poludňajších hodinách?! To bol kameň (v mnohých prípadoch priam balvan), ktorý spadol zo srdca 
nejedného deviataka. Pre nich bol spomínaný deň previerkou odvahy, kreativity, dôslednosti, pra-
covitosti, spolupráce i vzájomnej podpory. V ten deň sa v priestoroch školskej telocvične (ktorá sa 
tentokrát zmenila na nepoznanie) konala obľúbená imatrikulácia prvákov. Tešili sme sa na ňu všetci, 
ale ten pocit zodpovednosti, aby všetko dobre dopadlo bol omnoho väčší. Každá imatrikulácia sa 
zapíše do sŕdc nielen imatrikulovaných prvákov, deviatakov, ale aj prítomných divákov, každý ročník 
sa snaží pripraviť niečo nezabudnuteľné a po tom, čo sme sa prostredníctvom minuloročnej imatri-
kulácie ocitli   priamo v srdci  Hollywoodu, sme tento rok mali skutočne čo robiť! Ale nevzdali sme 
to, nezúfali sme, zabrali sme na 110 % a pustili sa do príprav. Po niekoľkých týždňoch vyrábania, 
maľovania, zháňania, „prekutrávania“ domácich skríň a s výraznou pomocou našich rodičov, učiteľov 
i známych sa nám podarilo premeniť našu telocvičňu na čarovné ROZPRÁVKOVO. Za zvukov známych 
rozprávkových piesní prichádzali na scénu obľúbené rozprávkové postavy, ktoré zároveň pomohli 
prvákom zdolať strašidelného draka, prejsť most hrôzy, nájsť Olafov stratený nos, precválať pre-
kážkovou lesnou cestou a následne byť pravým rytierskym mečom imatrikulovaný pani zástupkyňou 
do stavu skutočného prváka. Tohtoročná imatrikulácia opäť potvrdila, že máme medzi sebou šikov-
ných prvákov i deviatakov, a všetci dúfame, že aj táto sa zapíše do histórie našej školy nielen vďaka 
výzdobe, vystúpeniu našich prvákov, výkonu našich deviatakov, ale aj vďaka nádhernému živému 
koníkovi, ktorý sa stal neoddeliteľnou súčasťou imatrikulácie prváčikov v školskom roku 2019/2020.

imatrikulácia prváčikov

bubnovačka 2019 na návšteve u susedov



	 Tak	ako	čas	neustále	plynie	a	nedá	sa	zasta-
viť	aj	život	v	našej	materskej	školy	plynie	svojim	
vlastným	tempom.	Posledný	deň	pred	vianočnými	
prázdninami	k	nám	prišiel	Ježiško.	Na	detí	čakala	
nádielka	hračiek.	Bolo	že	to	radosti	pri	odbaľovaní	
hračiek	ako	aj	pri	prvých	hrách	s	novými	hračkami.	
	 V	tomto	školskom	roku	budú	deti	súčasťou	
viacerých	projektov.	Jedným	z	projektov	 	 je	pro-
jekt	„Zúbky“.	V	tomto	projekte	sadeťom	hravou	
formou	približuje	pohľad	na	starostlivosť	o	vlastné	
zúbky,	aby	sa	nebáli	zubára.	Súčasťou	projektu	sú	aj	
praktické	darčeky	potrebné	k	starostlivosti	o	zúbky.
	 Novým	 projektom,	 ktorí	 sa	 realizuje	 v	
našej	 materskej	 škole	 je	 projekt	 „ZELENIN-
KOVÉ ŠIALENSTVO“,	 ktorý	 bude	 prebie-
hať	 raz	 v	 týždni	 až	 do	 konca	 školského	 roka.	
V	 tomto	 projekte	 sa	 deti	 v	 rôznych	 praktic-
kých	 aktivitách	 oboznámia	 so	 zdravotnými	 be-
nefitmi	 zeleniny	 pre	 náš	 každodenný	 život.

Život v našej MŠ pokračuje aj po novom 
roku...

	 A	 my	 sme	 to	 veru	 rozkrútili.	 V	 stredu	
19.2.2020,	sme	mali	v	našej	materskej	škole	kar-
neval.	Karneval	sa	opäť	po	roku	konal	v	Obecnom	
dome.	Deti	mali	 pripravené	 prekrásne	masky	 od	
výmyslu	sveta.	Princezné,	bojovníci,	či	zvieratká.	
Každý	sa	zabával.	Prispel	k	tomu	aj	divadelný	sú-
bor	Etudy	spolu	so	Šašulienkou	a	šašom	Mračkom.	
K	tomu	veľa	hudby,	tanca	a	balónov.	A	po	tanci	a	
zábave	sme	si	mohli	dopriať	 tradičné	 fašiangové	
šišky	s	čajom.	Všetci	sa	dosýtosti	vytancovali	a	už	
teraz	 sa	 všetci	 tešíme	 na	 budúcoročný	 karneval.	

	 A	aby	sme	v	našej	materskej	škole	vyváže-
ne	pristupovali	aj	k	športu,	tak	naša	materská	škola	
bude	súčasťou	projektu	„Dajme spolu gól“.	Pro-
jekt	je	realizovaný	s	podporou	Východoslovenské-
ho	futbalového	zväzu.	A	okrem	materiálneho	za-
bezpečenia	pre	materskú	školu	ako	sú	lopty,	bránky	
sa	deťom	bude	venovať	trénerka.	Hravou	formou	
priblíži	deťom,	aké	je	dôležité	už	v	tomto	veku	špor-
tovať.	Aktivity	v	projekte	budú	zamerané	na	futbal.
	 V	 mesiaci	 marec	 budú	 naši	 predškolá-
ci	 absolvovať	 predplaveckú prípravu	 a	 tak-
tiež	 sa	 pripravuje	 návšteva soľnej jaskyne.
O	 ďalších	 aktivitách	 v	 našej	 materskej	 ško-
le	 Vás	 budeme	 samozrejme	 informovať. PaedDr.	Adriana	Luteránová

riaditeľka	školy



Chceme sa veľmi pekne poďakovať všetkým, ktorí pripravovali betlehem
 v obecnom parku. 

V drevenej maštalipo obnovení slamených figurín boli zase slamené sochy malého Ježiška Márie a Jo-
zefa. Nechýbala ani betlehemská hviezda, ktorá sa po narodení Ježiša Krista zjavila nad jasličkami Trom 

kráľom.



2019
„Buďme požehnaní(m)“

Koledovanie  Dobrej noviny

 Už neodmysliteľnou súčasťou Vianoc je  koledovanie Dobrej noviny. Tento ročník bol vý-
nimočný, Dobrá novina oslavuje už svoje 25. narodeniny a stala sa najväčšou národnou dobro-

voľníckou akciou. 
V duchu myšlienky  „Buďme požehnaní(m)“ sa niesli naše sobotňajšie stretnutia. Uvedomili 

sme si, že Dobrá novina je požehnaním nielen pre Afriku, ale aj pre našu farnosť, naše rodiny i 
koledníkov samotných. Dozvedeli sme sa niečo viac o Turkane a o ľuďoch, pre ktorých je zbier-
ka určená. Pre nich je požehnaním, keď sú zdraví, majú čo jesť, majú pitnú vodu, môžu ísť do 

školy...
V deň Božieho narodenia sme aj my vystrojení a vyobliekaní  išli a prinášali dobrú novinu do 

domov našej farnosti.  Navštívili sme 35 rodín a vykoledovali krásnych 672 €. 
Ďakujeme za Vašu štedrosť, pohostinnosť i modlitby, ktorými ste nás sprevádzali.  

Janka Kočišová
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	 Pred	desiatimi	rokmi	sa	skupina	„spevavých“	Drienovčaniek	prekvapivo	ocitla	pred	problémom,	
ako	naložiť	s	úspechom.	Znie	to	možno	namyslene,	ale	takto	vtedy	pociťovali	reakcie	na	usporiadanie	pr-
vého	folklórneho	podujatia	v	našej	obci	po	mnohých	rokoch.	Samy	pre	seba	ale	aj	pre	spoluobčanov	vtedy	
znovuobjavili	fenomenálnu	speváčku	a	zberateľku	ľudových	piesní	Janku	Guzovú,	ktorá	práve	tu,	v	Drie-
nove,	v	ťažkých	vojnových	rokoch	učila	na	štátnej	škole	a	zároveň	štartovala	svoju	spevácku	a	rozhlasovú	
kariéru.	Na	tomto	podujatí	zoznámili	divákov	s	jej	životom	a	prácou		a	zároveň	si	ju	svojím	vystúpením	
uctilo	niekoľko	súborov	z	okolitých	obcí.	Zrodila	sa	tradícia	pod	menom	Popoludnie	s	Jankou	Guzovou.
	 A	 na	 svete	 bola	 aj	 naša	 ženská	 spevácka	 skupina.	 Pod	 záštitou	 Únie	 žien	 Slovenska	 	 a	 obec-
ného	 úradu	 Drienov	 s	 harmonikárom	 pánom	 Jožkom	 Petrom	 začala	 žiť	 svoj	 život.	 Dnes	 má	 za	 se-
bou	 10.	 ročník	 „Guzovej“.	 Po	mladších	 folkloristoch	 –	 detskej	 skupine	DRIENKA,	 ktorí	 v	 80tych	 ro-
koch	pod	vedením	pána	učiteľa	Sopka	 šírili	 dobré	meno	obce,	 	 zdedila	 názov,	 po	 starých	 a	 prastarých	
mamách	 kroje	 a	 piesne.	 Časom	 im	 vekový	 a	 hlasový	 priemer	 omladili	 nové	 členky,	 ale	 chuť	 spie-
vať	 majú	 stále	 rovnakú.	 Našťastie	 -	 lebo	 príležitostí	 prezentovať	 sa	 je	 v	 obci	 aj	 mimo	 nej	 dosť.	
	 Dnes	folklór	prežíva	explóziu	a	po	rokoch	útlmu	dostáva	priestor	v	mediách,	móde	a	hlavne	v	našich	
srdciach.	Ale	boli	časy,	že	v	Drienove	spal.	Snáď	jediným	človekom,	ktorý	sa	s	tým	nechcel	zmieriť,	bola	vtedy	
pani	Regina	Sokolová.	Nevedela	prijať,	že	taká	veľká	obec,	ako	je	Drienov,	úplne	rezignovala	na	svoje	oby-
čaje.	Neustále	oslovovala	svoje	kamarátky	z	pôvodnej	folklórnej	skupiny,	ktorá	tu	úspešne	pôsobila	v	70tych	
a	80tych	rokoch	a	niekoľkokrát	sa	jej	aj	podarilo	postaviť	ich	na	pódium.	Ale	stále	to	nebolo	ono.		Až	v	roku	
2009	priniesla	jej	snaha	ovocie.		Získala	si	pochopenie	a	ochotu	niekoľkých	mladších	žien,	zrealizovali	myš-
lienku		o	podujatí	nadväzujúcom	na	účinkovanie	Janky	Guzovej	–	významnej	osobnosti	zo	sveta	folklóru	v	
Drienove.	Týmto	činom	získala	spevácka	skupina	žien	vedená	pani	Sokolovou	motiváciu	pokračovať	v	práci.	
Dnes	azda	nikto	nespochybňuje,	že	tu		má	svoje	miesto	a	jej		vystúpenia	vedia	potešiť	mnoho	ľudí.	Zvlášť	sa	
môžu	pýšiť	interpretáciou	piesní	z	repertoáru	spomínanej	hviezdy	sólistkou	skupiny,	pani	Máriou	Nemcovou.

	 Pani	Reginka	Sokolová	pred	niekoľkými	týždňami	ukončila	svoje	pôsobenie	v	speváckej	skupine	
DRIENKA	tak	 isto,	ako	predtým	pani	Gitka	Sedláková	a	Anka	Demeková.	Týmto	článkom	sa	 im	chcú	
ostatné	ženy	zo	skupiny	poďakovať	za	ich	vklad	a	pekné	spoločné	chvíle	a	osobitne	svojej	bývalej	vedúcej	
za	jej	zanietené	úsilie	o	vznik	skupiny,	organizačnú	prácu,	nápady,	vyhľadávanie	starých	piesní,	archiváciu,	
trpezlivosť,	kritiku,	spomienky,	poučenia,	vybavovanie	milých	aj	nemilých	záležitostí,	ale	predovšetkým	za	
lásku	a	odhodlanosť,	ktorými	všetko	zastrešovala.	Dúfajú,	že	jej	práca	bude	aj	naďalej	prinášať	chutné	plody.

	 Folklórna	 skupina	 DRIENKA	 pracuje	 od	 začiatku	 tohto	 roka	 pod	 vedením	 novej	 vedú-
cej,	 pani	 Marty	 Kazimírovej.	 Želáme	 jej,	 aby	 v	 nasledujúcich	 rokoch	 prinášali	 	 radosť	 a	 uspo-
kojenie	 sebe	 aj	 divákom	 a	 písali	 úspešnú	 históriu	 folklóru	 v	 Drienove.	 A	 hádam	 by	 bolo	 pek-
né,	 keby	 vyprovokovali	 aj	 iných	 (možno	 drienovských	 mužov?)	 k	 podobnej	 záslužnej	 činnosti.

Folklórny 
súbor Drienka



Z fotogalérie 
FS Drienka...



 

22. Drienovský bál
Ples	je	

spoločenská	udalosť	
zvyčajne	slávnostnej	povahy,	ktorá	

je	spojená	so	spoločenským	tancom	za	zvukov	
tanečnej	hudby	.	Táto	udalosť	okrem	iného	
umožňuje	vzájomné	stretávanie	ľudí,	ktorí	by	sa	
inak	pravdepodobne	nikdy	nestretli.	Plesy	bývali	
v	minulosti	predovšetkým	výsadou	vyššieho	
stavu,	teda	šľachty	.	V	priebehu19.	storočia	sa	
plesy	postupne	stali	bežnou	súčasťou	vtedajšej	
meštianskej	spoločnosti,	v	tej	dobe	boli	takéto	
ľudové	plesy	označované	slovom	bál.	Uspora-
dúvali	je	zvyčajne	rôzne	občianske	spolky	alebo	
profesijné	a	stavovské	spoločenstvá	(cechy)	a	
pod.	Pôvodne	boli	tradíciou	najmä	vo	Francúz-
sku	a	Anglicku.
Prvý	viedenský	ples	v	opere	sa	konal	ani	nie	
pred	140	rokmi	po	úspechu	Bal	del‘Opéra	v	Parí-
ži.	Išlo	vlastne	o	„koncertný	večierok“	s	účasťou	
dvornej	opery	a	s	požehnaním	samotného	cisára	
Františka	Jozefa	I.
Koncom	19.	storočia	sa	už	veselo	plesalo	aj	v	
Bratislave,	vtedajšom	Prešporku,	v	Trnave	i	v	
ďalších	mestách	vtedajšieho	Horného	Uhorska.	
Dnes	sa	stali	obľúbenou	formou	zábavy	pre	mno-
hých	ľudí	aj	keď	trend	klasického	konceptu	plesu	
postupne	zaniká.	



Ako	už	býva	zvykom	aj	u	nás	v	Drienove	sa	
konal	už	22.	Drienovský	bál.	Večerom	nás	spre-
vádzal	DJ	Stenlley.	Dámy	a	páni	sa	na	parkete	
predviedli	za	rytmu	hudobnej	skupiny	Štift.	
Roztancované	páry	sa	zvŕtali	v	štýle	modernej	a	
ľudovej	hudby	O	kultúrny	program	sa	postarali	
žiaci	Základnej	umeleckej	školy	sv.	Mikuláša	
v	Prešove,	ktoré	nám	predviedli	svoje	tanečné	
kreácie	a	spev.	
O	kompletné	zabezpečenie	ozvučenia	a	osvetlenia	
ďakujeme	Rasťovi	Jurkovi.
Draždivé	vône	sa	niesli	zo	stolov	s	občerstvením.	
O	gurmánsky	zážitok	sa	opäť	postaral	p.Kočiško	
z	Kendíc.
Nemôžeme	zabudnúť	na	našich	sponzorov,	ktorí	
prispeli	do	bohatej	tomboly.	Ďakujeme	Obecné-
mu	úradu	v	Drienove,	firme	RAPES	Drienov,	p.	
Ľubomírovi	Strakovi	–	FARMA	Straka,	p.Koma-
rovi	–	Zemiakareň	Drienov,	p.	Koremovi	–	Kveti-
nárstvo	Nasaria	Drienov,	BAMIDA	s.r.o.	Prešov,	
Drevotech	Petrovany,	Darčekový	raj	–	Mirka	
Lazorová.	Hlavné	ceny	večera	boli	umývačka	
riadu	(OÚ	Drienov),	tlačiareň	(RAPES-Drienov)	
a	pečené	prasa	(FARMA	Straka).

Sme	poctení	záujmom	návštevníkov,	ktorí	prežili	
s	nami	túto	bálovú	noc.	Že	sa	stretli	so	svojimi	
známymi,	porozprávali	sa	a	tiež	sa	príjemne	
zabavili.

Dovidenia	o	rok!



	 Kedysi,	a	nie	je	to	až	tak	dávno,	boli	bežnou	súčasťou	života	na	dedine	fašiangové	zabíjačky.	
Ich	výsledkom	boli	také	mäsové	výrobky,	aké	v	obchodoch	nekúpite.									
	 Keďže	sú	domáce	zabíjačky	už	pomaly	na	ústupe,	pripomenuli		sme	si	túto		atmosféru	s	mož-
nosťou		kúpiť	si	a	ochutnať	čerstvé	zabíjačkové	špeciality	aj	našim		obyvateľom.	Je	to	tiež	príležitosť	
na	to,	aby	dedina	ožila,	keďže		sa	blíži	obdobie	štyridsať	dňového	pôstu.
	 15.	2.2020	sa	na	parkovisku	pri	COOP	Jednote	pomerne	rýchlo	rozobrali	klobásy,	jaternice,	tla-
čenky,	rajcupa,	pečené	mäso,	ale	aj	iné	dobroty.	Okrem	mäsa	a	výrobkov	z	neho	nechýbali	na	stoloch	
ani	domáce	šišky	s	lekvárom,	chlieb	s	bravčovou	masťou,		či	bravčový	mozoček	na	cibuľke	s	vajíčka-
mi.	O	náladu	sa	pri	varenom	víne	a	teplom	čaji	postarala	naša	Drienka.	
	 Na	parkovisko		zavítali	celé	rodiny	s	deťmi	a	staršia	generácia	si	tiež	zaspomínala	na	časy,	ako	
sa	veselilo	voľakedy.	
	 Zabíjačkové	špeciality,	a	to		všetko	bez	pridaných	„éčok“	a	lacných	náhrad	nám	pripravil	náš	
vynikajúci	mäsiar	Jožko	Kolenič	s	rodinou.	O	prasiatko	sa	postaral	p.	Ľubomír	Straka	z	farmy	STRA-
KA.	
Pripomenúť	si	chute	a	vône	typickej	zabíjačky	v	našej	a	bude	možné	až	o	rok!	



Ty si šibal zajačik!
Kde si schoval korbáčik?
Zdá sa, že ho milý zajko
vymenil za pekné vajko.

Detský
kútik

Ty	si	šibal	zajačik!
Kde	si	schoval	korbáčik?
Zdá	sa,	že	ho	milý	zajko
vymenil	za	pekné	vajko.

Milé deti!
Čo vidíte na obrázku?
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texty neprešli jazykovou úpravou.

Dňa 14.01.2020  vo veku  65 rokov nás 
navždy opustil 

Ing. Milan Hajduk
- rodák z Drienova, zakladateľ bežeckej 

Drienovskej desiatky.

Tento beh bol žiaľ jeho posledným...

POĎAKOVANIE
Veľmi pekne ďakujeme p. Marienke Hudačkovej, ktorá nám pomohla vyčistiť priestor na rázcestí ulíc 
Žižkovej a Záhradnej. Ešte raz ďakujeme a veríme, že bude inšpiráciou pre ďalších našich občanov.

Spomíname...


